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14.7. MARTIN zo Sklabinej, 18.7. PATRIK
z Čeboviec, 20.7. FREDERIK z Opatov−
skej Novej Vsi, 21.7. REBEKA z V. Krtíša,
21.7. KATRIN z Kováčoviec

NARODILI SA

15.7. ALŽBETA NÁSALIOVÁ, nar. v r.
1930 z V. Krtíša, 15.7. GEJZA CZUZDA,
nar. v r. 1930 z Čelár, 16.7. MÁRIA
ĎŐRĎOVÁ, nar. v r. 1941 z V. Krtíša, 16.7.
JÚLIA KŐNIGOVÁ, nar. v r. 1922 z V. Kr−
tíša, 17.7. JOZEF TURAN, nar. v r. 1952 z
V. Krtíša, 18.7. ANTON NAGY, nar. v r.
1960 z Dolných Strhár

OSUD SFÚKOL SVIEČKU ICH ŽITIA

"Drahá mamička, odi−
šla si rýchlo, nečaka−
ne, ako vietor v búrke,
keď stromy láme. Bo−
lestný je pre nás Tvoj
odchod náhly, však v
našich srdciach zosta−
neš navždy s nami."
Dňa 2. 8. 2009 by
sa naša manželka, 

mamička a stará mama 
JUDITA ZAUŠKOVÁ 

z Bušiniec dožila 46−tich narodenín.
S hlbokým zármutkom v srdci spomína
milujúci manžel, dcéra, syn, nevesta,
vnúčik Mirko a celá rodina a známi. Kto ju
poznal, venujte jej, prosím, tichú spomienku.

"Čas plynie a život sa
končí. Zostanú len
slzy, smútok a
spomienky. Zavrel si
oči, srdce Ti prestalo
biť, musel si zomrieť, i
keď si tak veľmi chcel
medzi nami žiť."
Dňa 17.7.2009 nás vo
veku 57 rokov navždy

opustil náš milovaný brat, ujo, 
krstný otec a švagor JOŽKO TURAN 

z V. Krtíša. 
Týmto sa chceme poďakovať všetkým,
ktorí sa s ním boli rozlúčiť na poslednej
ceste životom.

Ďakujeme. Smútiaca rodina.

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

"Slza v oku, v srdci
žiaľ, čo drahé nám bo−
lo, osud vzal. Odišiel
si navždy bez toho,
aby mi Tvoje ústa
zbohom dali. Smutný
je Tvoj dom, prázdno
v ňom, len cestička k
hrobu ostala von. Tá
rana v srdci stále bolí

a zabudnúť nedovolí."
S hlbokým žiaľom v srdci a so slzami v
očiach budem 30.7.2009 prežívať 
1.výročie úmrtia môjho drahého manžela 

JÁNA SRANČÍKA z Trebušoviec. 
Ďakujem všetkým, ktorí mu venujú tichú
spomienku.                S láskou a úctou 

spomína manželka Milena.

"Do večnosti odišiel si spať, zaplakal
každý, kto Ťa mal rád. Odišiel si od nás,
my ostali sme v žiali, no vždy budeš žiť
v srdciach tých, ktorí Ťa milovali."
Dňa 30.7.2009 si pripomenieme 3. výro−
čie úmrtia nášho milovaného manžela,

ocka a starkého 
ONDREJA FALŤANA z Peťova. 

Tvoju pamiatku si navždy zachováme 
v našich srdciach. Smútiaca rodina.

SPOMIENKY

Dňa 29.7.2009 by osla−
vovala svoje meniny 
MARTA DANIELOVÁ,
rod. KOVÁCSOVÁ,   

naša milovaná. "Tak
náhle si nás opustila,
krvácať si naše srdcia
nechala. Ostalo nám v
dušiach prázdno, ani
na rozlúčku nedošlo.

Živé spomienky si v mysliach na Teba
uchováme, ako nás ľúbiš a ochraňuješ
stále. Si s nami v našich snoch. Stojíme
pri Tvojom kríži a nestíhame si utierať
slzy. V srdciach máme obrovský žiaľ.
Buď Ti večná sláva, naša milovaná. Raz
sa všetci stretneme."
K Tvojim meninám si Ťa s láskou pripo−
mína smútiaca rodina. Ďakujeme všet−
kým, ktorí prišli 17.4.2009 Martušku od−
prevadiť na poslednú cestu. Prosíme
Vás, venujte na jej pamiatku modlitbu.

SPOMIENKA

Jeseň života trvala len
krátko, osirelo miesto,
kde sedel náš tatko.
Lesík Tvoj  smutné lís−
tie skláňa, veď odišiel
si bez nazdania. 
Dňa 12.07.2009 nás na−
vždy opustil náš milo−
vaný ocko, manžel
a skvelý starký  

VILIAM LEKÝR  vo veku 63 rokov. 
Touto cestou vyslovujeme veľké poďa−

kovanie pánom primárom MUDr.M.Panen−
kovi a MUDr.J.Kanyovi, kolektívu sestri−
čiek a ošetrovateľov z interného a ARO
oddelenia za ich obetavú a príkladnú sta−
rostlivosť, ktorú venovali ockovi v po−
sledné dni jeho života. 
Veľmi pekne ďakujeme všetkým, ktorí pri−
šli vyprevadiť nášho ocka na poslednej
ceste, ako aj za prejavené sústrasti a kve−
tinové dary.                Smútiaca rodina 

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

29.7. JOLANA NAVRÁTILOVÁ, 30.7.
TERÉZIA  NAGYOVÁ

POZDVIHNIME ČAŠE 
NA ICH ZDRAVIE

Prinášame vám ďalší kupón, ktorý si môžete nalepiť na vašu hraciu
kartu s 12 políčkami.  Vašou úlohou bude zozbierať zvyšné  kupóny,
nalepiť na hraciu kartu a doručiť po skončení hry k nám, do redakcie.
Ak splníte všetky tieto podmienky, budete zaradení do žrebovania
o jednu z piatich finančných cien. Ak vám  bude niektorý z kupónov
chýbať, v jednom z nasledujúcich čísel nájdete žolíkový kupón, ktorým
môžete  chýbajúci nahradiť.                                     Veľa šťastia!
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LETNÁ KUPÓNOVÁ SÚŤAŽ

HRÁTE O 5050, 40, 30, 20 a 10 EUR!
LETNÁ KUPÓNOVÁ SÚŤAŽ

MY UŽ POZNÁME VÝHERCUPOZNÁME VÝHERCU, KTORÝ 
UHÁDOL OBSAH SKLANENÉHO MEŠCA!
VY SA JEHO MENO DOZVIETE V ČÍSLE 32

POÏAKOVANIE
Chcel by som sa poďakovať za záchra−
nu života mojej manželky Moniky Olá−
hovej, ktorá sa po uštipnutí hmyzu do−
stala do bezvedomia a bola v ohrození
života. Vďaka rýchlej zdravotnej pomo−
ci sa ju podarilo zachrániť. Chcem vy−
jadriť vďaku hlavne primárovi interné−
ho oddelenia vo V. Krtíši, MUDr. Joze−
fovi Kanyóvi a personálu oddelenia
Ž. Zatykovej a V. Šúthovi. 

Vďačný manžel Ján Oláh
z D. Plachtiniec.

S hlbokým zármutkom
oznamujeme, že dňa
10.7.2009 navždy odi−
šiel vo veku 75 rokov
milovaný manžel, otec
a starý otec 
JAROSLAV KOTVAN 

z Príbeliec.
"Zavreli sa oči, stíchol
Tvoj hlas, zanechal si

samých nás. Skončila sa Tvojho žitia
púť, nedá sa na Teba zabudnúť."
Ďakujeme všetkým za prejavy sústrasti,
kvetinové dary a slová útechy. Smútiaca
manželka, dcéra, syn a vnučky Radka a
Miška.

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
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Podľa amatérskych záberov na−
krútených krátko po tragédii to vy−
zeralo, že na trenčianskom letisku
vládne chaos. Ako nám ale pove−
dali aj očití svedkovia, sanitky do−
razili mimoriadne rýchlo. Po chvíli
organizátori festival úplne zrušili.
Stovky návštevníkov festivalu, kto−
rí sa nemohli ihneď dostať domov,
prežili krušnú noc v tamojšej špor−
tovej hale, kde mohli prespať do
nedele. 

Trinástka sa stala nešťastným
číslom pre mnohých účastníkov
festivalu Pohoda v Trenčíne, ktorý
je už u nás pojmom. Mnohí sa naň
tešia už po celý rok, podobne ako
niekoľko mladých mužov, ktorí sa s
nami podelili o svoje dojmy. 

Týždeň pred festivalom odišli do
Trenčína ako brigádnici 19−ročný
Matúš Košík zo Želoviec, 18−ročný
Erik Komlóššy a 22−ročný Dalibor
Knápek z V. Krtíša.

"Išli sme spolu
na dodávke. Na−
šou úlohou bolo
pomáhať pri stav−
be pódií. Ako bri−
gádnik som bol
veľmi spokojný,
dali nám teplé jed−
lo, vodu a opaľo−
vacie krémy," začí−
na rozprávať Erik a
následne ho dopĺňa
Matúš: 

"Áno je to tak,
pomáhali sme vy−
kladať z kamiónov,
stavať pódiá a bolo
o nás dobre postarané." Dalibor
ich doplnil, že je to najlepšia brigá−
da, na ktorú chodieva pravidelne.
Organizátori sa o nich starali, aby
sa nikomu nič nestalo a striedali
ich, aby nepracovali celé dni. Keď
bolo všetko pripravené, festival
mohol začať.

V piatok, 17. júla, bola podľa
chlapcov na festivale pokojná at−
mosféra, všetko prebiehalo tak,
ako malo. 

"Celý deň pálilo slnko, avšak

stále chodili hasičské autá, kto−
ré oblievali ľudí. Bola k dispozí−
cii aj pitná voda, takže rozhodne
bolo o všetkých dobre postara−
né," pochvaľuje si Erik.

"My sme už v tom čase mali
voľno, tak sme sa mohli naplno
venovať zábave, a takisto to bo−
lo aj v sobotu. Poobede však za−
čal fúkať silný vietor, preto or−
ganizátori veľké pódiá rušili. A−
kurát jeden − O2 stan nezrušili,
tam akcia prebiehala ďalej. Neja−
ko po pol štvrtej sa strhol vietor
a bol taký silný, až nadvihol
plachtu zo stanu a začala sa rú−
cať aj jeho konštrukcia. Ja s Ma−
túšom sme vtedy boli asi 150

metrov odtiaľ. Nečakali sme a
hneď utekali do dodávky." 

Matúš si organizáciu festivalu
napriek všetkému pochvaľuje: 

"Musím uznať, že organizátori
a záchranári zareagovali poho−
tovo. Hneď sa tam zhŕkli policaj−
ti, sanitky a ľudí vyháňali von z
areálu. Bolo to strašné, všetko
lietalo po zemi. Brigádnikom,
ktorým sa zničili stany, zariadili
športovú halu blízko letiska. Ne−
skôr sme išli pomáhať korigovať
dopravu, lebo chaos tam bol te−
da poriadny."

"Samozrejme, aj účastníkom

festivalu sa posta−
rali o strechu nad
hlavou v športovej
hale, kde im dali
teplú polievku a
čaj," dodáva Erik.

"My, ktorí sme
pomáhali stavať
stany, sme ostali v
pohotovosti do
druhého dňa. V ne−
deľu sme už len
pomohli s rozobe−

raním stanov a išli domov. Fakt
nechápem, prečo všetky stany
zrušili a práve tento jeden nie.
Nikomu sa nemuselo nič stať,
keby si dali počas búrky pau−
zu." 

Matúš, tak ako aj mnohí iní, si
myslí, že: 

"Hlavne majiteľ toho stanu
mal vedieť, koľko vydrží, a keď
sa k niečomu takémuto chýlilo,
mal upozorniť všetkých, čo hro−
zí. Ale treba uznať, že organizá−
tori festivalu situáciu to po tra−
gédii zvládali perfektne." 

"Ja som bol v aute, kým sa
všetko odohrávalo. Len keď sa
chalani vrátili, tak mi o tom po−
rozprávali. Neveril som tomu,
ale bohužiaľ, stalo sa to, čo ni−
kto nečakal a ja si neviem vy−
svetliť, na koho strane je chy−
ba," zamýšľa sa s odstupom času
Dalibor.   

Priamo v centre diania − pod sta−
nom O2 −  bol v tom čase 28−roč−
ný Andrej z Veľkého Krtíša, ktorý
má tieto dojmy:     

"Čo sa organizácie týka, som
jednoznačne spokojný. O ľudí
sa starali, aj keď sme nechceli,
tak nás v horúčave postriekali
vodou. No keď sa obloha začala
zaťahovať čiernymi mrakmi,
mohli vytušiť, že to neveští nič
dobré a uzavrieť všetky stany.
Ľudia sa bavili, tancovali, asi
málokto vtedy venoval pozor−
nosť práve počasiu. Zrazu bolo
počuť také zvuky, ako keď nie−
kto poriadne zatrasie plechom.
Plachty na stane sa začali trhať
a s nimi padať aj konštrukcia
stanu. Mnohí si to ešte fotili, aj
natáčali videá. Popri bočnom
zábradlí sa dalo prejsť vonku,
tak som utekal a nečakal, čo
horšie sa ešte môže prihodiť.
Musím povedať, že som mal ur−
čite šťastie. Podľa mňa, za túto
tragédiu nemôže silný vietor,
veď taký stan musí vydržať ná−
razy vetra. Istený bol síce dobre,
všade bolo samé lano, akurát že
materiál stanu bol asi na chybe.
Určite sa často rozoberá, zase
skladá, a tak sa netreba čudo−
vať, že raz sa takéto čosi muse−
lo stať. Stačí, že len niečo na
ňom povolí a už nasleduje reťa−
zová reakcia a rúca sa všetko.
Čo je najhoršie, že ľudí vôbec
neupozorňovali na to, čo sa mô−
že stať, a aby opustili O2 stan.
Podujatie mohli pokojne preru−
šiť, vypnúť hudbu, povedať, aby
každý išiel do svojho stanu a
keď búrka prejde, že sa bude
pokračovať. Na to, koľko tam
bolo ľudí, ešte táto situácia do−
padla celkom dobre. Samozrej−
me, je mi ľúto toho chlapca, čo
zomrel a takisto aj tých, ktorí sú
ešte v kritickom stave v nemoc−
nici." 

Namiesto zábavy a pohody tragédia
Pod troskami stanu O2 Arény v Piešťanoch 18. júla vyhasol život 29−ročného muža z Piešťan. Stalo sa

tak po tom, ako prudký nárazový vietor okolo 15,30 hod. zdvihol niekoľko tonový stan, ktorý sa následne
zrútil na stovky zabávajúcich sa. Medzi desiatkou ťažko zranených ľudí bol aj mladý Modrokamenčan
Ladislav, ktorý bol  prevezený do žilinskej nemocnice. S jeho otcom sme sa spojili v čase uzávierky
(23.7.), aby sme sa dozvedeli, že je v umelom spánku. Lacko je bojovník v živote, tak ako bol aj na ho−
kejbalovom ihrisku. Po zranení sa dostal do záchranárskeho vozidla na vlastných nohách, pričom mu
pomáhali dve neznáme dievčiny. Zachovali duchaprítomnosť v chaose, ktorý krátko po páde stanu na−
stal a ošetrovali ho aspoň vreckovkami, kým sa dostal do rúk profesionálnym záchranárom. Hoci na pr−
vý pohľad sa nezdalo, že zranenie Ladislava je vážne − veď ešte aj komunikoval, záchranári rozpoznali,
že mu ide o život a okamžite ho transportovali do nemocnice. 

Aj keď sa chlapcov tragédia na Pohode dotkla, určite ich neodradi−
la a na festivaly budú chodiť aj ďalej. Nám zostáva veriť, že túto mož−
nosť  a mnohé iné krásne aj nezabudnuteľné dojmy, ktoré život po−
núka, bude mať šancu prežiť aj Ladislav z Modrého Kameňa. Jeho
zdravotný stav pozorne sledujú nielen jeho rodičia a najbližší, ale
prostredníctvom médií aj úplne neznámi ľudia na celom Slovensku.  

−  JANA a AŤA −

Zľava: Andrej, ktorý sa bol na Pohode iba zabaviť  s brigádnikmi
Matúšom Košíkom, Erikom Komlóššym a Daliborom Knápekom.

Trináste pokračovanie festivalu POHODA sa zmenilo na záchranársku
akciu. Medzi zranenými je aj mladý muž z nášho okresu

Počas víkendu (25.− 26.7.) by žilinskí lekári mali, podľa slov otca, Ladi−
slava začať preberať.  Rodičia oceňujú vysokú profesionalitu záchranár−
skeho tímu, ktorý poskytol  základné ošetrenie ich synovi priamo na mies−
te ako aj všetkým lekárom žilinskej nemocnice, ktorým ho odovzdali s ťaž−
kým opuchom mozgu a vážnym zranením oka. Veria, že sa im podarí u−
robiť zázrak, a že zachránia mladý život, tak ako sa pokúsili Ladislavovi
zachrániť oko. Spolu s nimi mu odkazujeme: 

"LACKO, SKÓRUJ V BOJI O ŽIVOT" 
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Minulotýždňový debut patril blon−
dínke Sandre zo S.Plachtiniec,
dnes je tu opäť reprezentantka tej−
to obce, tentoraz usmievavá Alena
Paholíková. Zdá sa, že v tejto obci
vyrastajú vskutku krásne devy.
Pätnásťročnú Alenu do súťaže pri−
hlásila jej mamina. Adeptka na titul
Dievča Pokroku č.2 má 165 cm,

50 kg a miery 80−61−84 cm. Š−
tuduje na Gymnáziu vo Veľ−

kom Krtíši a medzi
jej záľuby patrí

šport, ta−
nec, ale

najmä
štú−

dium cudzích jazykov. V súčasnos−
ti už ovláda angličtinu. Okrem toho
rada cestuje, v budúcnosti by
chcela ísť študovať na medicínu.
Relax si však dopraje aj pri čítaní
Pokroku no a nedá nám nespome−
núť jej hodnotenie na margo na−
šich novín: „Ste naozaj veľmi
dobrý týždenník.“

Ďakujeme, Alenka a prajeme Ti
veľa úspechov v súťaži i v živote.
Ak vás sympatická Alena Paholí−
ková zaujala a myslíte si, že je to
práve ona, ktorá by mala získať ti−
tul Dievča Pokroku pre rok 2009,
vystrihnite jej kupón a pošlite ho

do redakcie.
−MarianS−

Prvé tri dievčatá získajú 
okrem swarovskeho

krištáľov    
a kozmetického balíčka aj

doživotný titul  
DIEVČA POKROKU. 

DIEVČA POKROKU 2009
V minulom čísle sme úspešne začali našu novú súťaž, v ktorej sa o
čitateľskú priazeň budú postupne uchádzať dievčatá z nášho okresu
a je len na vás, ktorej z nich pošlete najviac kupónov, aby sa stala
Dievčaťom týždenníka Pokrok pre rok 2009.

Vatra,  a to nielen v tejto ob−
ci, sa stala symbolom myš−
lienky o samostatnosti, ktorá
tlela v srdciach Slovákov a na−
plno zahorela práve pred se−
demnástimi rokmi, kedy Slo−
venskom prežilo vzácnu histo−
rickú chvíľu − stalo sa samo−
statným štátom. 

Okrem prežitia milých chvíľ
počas ktorých sa stretávajú  o−
byvatelia Novej Vsi, sa podu−
jatie spája aj so skvelým ob−
čerstvením a zábavou. Úvod−
ného slova sa ujal starosta
obce Štefan Paholík, ktorý sa
prihovoril síce len niekoľkými
vetami − ale o to srdečnejšie
všetkým svojím obyvateľom,
hosťom a účinkujúcim. Medzi
hosťami boli už známe tváre,
ktoré sa zúčastňujú tohto
stretnutia už každoročne, a
tiež sa prihovorili − tajomníčka okres−
nej organizácie ĽS HZDS Mgr. Jana
Strašková, predseda obecnej organi−
zácie Miroslav Krištof, členky Matice
Slovenskej PhDr. Jana Krajčiová
(ktorá prečítala znenie Deklarácie
zvrchovanosti) a Mgr. Mária Hronco−
vá. Príhovor starostu sa niesol v du−
chu pripomenutia si dlho očakávané−
ho obdobia, počas ktorého vznikala
samostatná SR ako rovnoprávny
štát, ale aj v duchu vďaky občanom,
ktorí si našli čas a prišli si toto vý−
znamné výročie spoločne pripome−

núť.
Kým sa začal porciovať

chutný guľáš, všetkých prí−
tomných zabavili členovia
FS Krtíšan a Krtíšanček
pod vedením Lýdie Taká−
čovej, ktorí zožali zaslúže−
ný potlesk a uznanie za
výkony. Kým sa mladí ľu−
dia zvŕtali v tanci, okolo
kotlov sa zvŕtali niektorí
členovia Poľovníckeho
združenia obce Nová Ves,
poslanci a Novovešťanky,
ktoré šéfkuchárovi asisto−
vali. Jozef Diheneščík sa
ako šéfkuchár postaral o
to, aby všetkým chutilo. Ni−
kto sa nenechal dvakrát
núkať a rýchlo sa vyprázd−

ňujúce taniere svedčili o šťastnom
výbere dobre zohratej kuchynskej
partie. 

Štefan Paholík, ktorý odchádzal s
poslednými "vatrovníkmi" tesne nad
sobotným ránom, bol spokojný s
priebehom akcie: "Som veľmi
vďačný všetkým, ktorí priložili ru−
ku k dielu − či to už bolo pri prí−
prave vatry a ďakujem aj Márii
Vargovej za skvelé pagáče, kto−
rých napiekla vyše tristo kusov.
Akcii predchádzala dôkladná prí−
prava, ale aj po nej bolo treba u−
pratať kopec nad Novou Vsou, čo
si zobrala na starosť mládež z No−
vej Vsi. Na záver pripomínam, že
akciu sme nerobili kvôli politickej
prezentácii, ale predovšetkým
kvôli tomu, aby sa občania Novej
Vsi stretli pri vatre a pochutnali si
na občerstvení. Odmenou pre or−
ganizátorov je spokojnosť ľudí a
verím, že tento pocit tu mali dnes
mnohí."

.... a že to nebolo len zdanie sta−
rostu, svedčí fakt, že vatra horela do
široka − ďaleka takmer do rána, kedy
začali dedinku Novú Ves zalievať pr−
vé slnečné lúče. − j k − 

DIEVČA POKROKU 
KUPÓN Č.2
ALENA PAHOLÍKOVÁ

- nechtový dizajn - úpravu
vizáže  - masáže: thajskú, 

olejovú a medovú. 
Na objednávky poskytujeme aj
vysokoprofesionálne služby
pomocou najmodernejších 

technológií: fotodepiláciu, pleťový
lifting, fotoomladenie,

bielenie zubov, 
kavitáciu a iné.

Salón krásy

EUPHORIA 
na Venevskej vo V. Krtíši  Vám 
poskytuje nasledovné služby:

Bližšie info
a objednávky 

na čísle: 
0908 559 827 

Neporušili tradíciu 
ani sedemnástykrát 
Na oslavy vyhlásenia zvrchovanosti  Slovenskej republiky (r. 1992)
si vybrali Novovešťania priam symbolický dátum, aby sedemnásty−
krát oslávili sedemnáste výročie zvrchovanosti v piatok sedemnás−
teho siedmy.

Slávnostné zapálenie vatry
pripadlo Mgr. Jane Straškovej,

Štefanovi Paholíkovi 
a Miroslavovi Krištofovi

Zľava: Štefan Paholík, Mgr. Jana Strašková, Miroslav Krištof
a Mgr. Mária Hroncová

Obyvatelia N.Vsi 
ale aj návštevníci 

z okolia sa na 
tradičnú vatru

každoročne veľmi
tešia

STOLÁRSKE PRÁCE 
NA ZÁKAZKU

- realizácie stavieb, - realizácie stavieb, 
altánkovaltánkov, per, pergol gol 

a výrobkov z masívnehoa výrobkov z masívneho
dreva na mieru.dreva na mieru.

- obývačky- obývačky, spálne, , spálne, 
kuchyne a rôzne kuchyne a rôzne 
bytové doplnkybytové doplnky

PETER BOHUŠ, Detva−Piešť 1/29
tel.: 0908 941 093

pbohus@gmail.com
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Touto úpadnicou sa pod zem me−
dzi baníkov vybrali v piatok 10.7. aj
predseda Obvodného banského ú−
radu v B. Bystrici Ing. Vladimír Bu−
belíny, vedúci oddelenia banskej
bezpečnosti  Ing. Ľubomír Nedel−
jak a generálny riaditeľ sekcie e−
nergetiky na  Ministerstve hospo−
dárstva SR Ing. Ján Petrovič ako
aj zástupcovia médií.  Na podobné
návštevy štátnych orgánov sú na
Bani Dolina už zvyknutí. Pravidel−
ne každý štvrťrok prichádzajú na
kontrolu postupu  likvidačných
prác i na kontrolu pokračujúcej ťaž−
by. Tentoraz však mala návšteva
aj trochu hlbší význam. V sprievo−
de generálneho riaditeľa Ing. An−
dreja Šterbinského, výrobného ná−
mestníka Ing. Branislava Mojžiša a
odborového predáka Stanislava
Petrůja sa hostia premočenými a
zablatenými banskými chodbami
dostali približne 40 m pod zemský
povrch až k 90 m širokému steno−
vému porubu. 

Na novom ťažobnom poli mohli
hostia štátnej moci vidieť zásoby
uhlia.  Uprostred baníkov, priamo
na stene, sa mohli presvedčiť, že

žiadosť o predĺženie ťažby na Bani
Dolina stojí na reálnych základoch.
Ako sme už informovali, vedenie
Bane Dolina, a.s., podalo žiadosť o
ďalšie predĺženie ťažby. Požiadav−
ku našich baníkov už prerokovali
na MH SR, o čom nám Ing. J. Pet−
rovič povedal : "Vidím, že pod−
mienky vzhľadom na Baňu Doli−
na sú  veľmi dobré. Stenový po−

rub je pripravený na ťažbu a jed−
notlivé výkony, ktoré sú s ťaž−
bou spojené tiež. Na MH bol pre−
rokovaný pripomienkový proces
k žiadosti o predĺženie ťažby do
roku 2012 a žiadosť bola schvá−
lená. V najbližšom možnom ter−
míne, teda hneď po letných
prázdninách, predložíme tento
návrh na schválenie vláde SR." 

UHLIA JE TU 
NA TRI ROKY

Ako sme sa  dozvedeli, MH nevi−
dí dôvody, prečo by tento materiál
neschválila aj vláda. Vedenie Bane
Dolina i samotných baníkov v pod−
zemí by potešilo: "...keby sme
mohli ostať pracovať doma a ne−
chodiť za robotou do sveta. Sta−
čí, že naše manželky chodia ka−
de − tade za prácou." 
Podľa Ing. A. Šterbinského skrýva
nové ťažobné pole uhlie najmenej
na tri roky. Jeho výhrevnosť je veľ−
mi dobrá a okrem dodávok do No−
váckej elektrárne by ho radi predá−
vali aj individuálne.  Výstup na čer−
stvý vzduch bol o niečo namáha−
vejší, ale aj tak oproti ťažobným
poliam v minulosti krátky. Pri jed−
nej zo zastávok, keď hostia hľade−
li do čiernych útrob banskej chod−
by s nádejou i hrdosťou v hlase po−
znamenal  Ing. B. Mojžiš ukazujúc
pri tom do tmavej chodby : "Tam
sa skrýva budúcnosť Bane Doli−
na."
Ak v prvých týždňoch po prázdni−

nách vláda schváli žiadosť o predĺ−
ženie ťažby, bude to už  štvrté pre−
dĺženie. Veď baňa vo V. Krtíši ma−
la prestať ťažiť už v roku 2004. A
pri súčasnej hospodárskej kríze,
nedostatku pracovných miest i ne−
istote v dodávkach plynu, ktovie či
ide o posledné predĺženie...    

−P. GAŠPAROVIČ−  

Budúcnosť Bane Dolina je v Pivnici
Keď vlani v apríli začali uprostred dvora Baňa Dolina, a.s., s výkopovými prácami na novej vstupnej

chodbe k  ťažobnému poľu, začali baníci hovoriť o kopaní „pivnice“. Tento názov sa medzi baníkmi vžil,
a tak teraz sa k zásobám uhlia pod zemou vchádza cez Pivnicu. 

O situácii v Bani Dolina sa pod zemou rozprávajú zľava Ing. A. Šterbinský,
Ing. V. Bubelíny, Ing. J. Petrovič a šéf odborov  S. Petrůj. 
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Okolité polia, z ktorých voda steká,
však nie sú vo vlastníctve mesta, ale v
užívaní spol. AT BABKA s.r.o. A tak v
prvom rade užívateľ poľnohospodár−
skej pôdy by sa mal snažiť v čo naj−
väčšej miere zabezpečiť zachytenie
dažďovej vody pomocou úpravy orby
alebo pomocou záchytných rigolov
(Mesto v týchto dňoch poslalo spoloč−
nosti AT BABKA výzvu na zabezpeče−
nie vyššie spomínaných opatrení).

Mesto by chcelo postupne upraviť
miestne komunikácie. A tak sa vyčle−
ňujú tie úseky, ktoré sú frekventova−
nejšie a z hľadiska zabezpečenia do−
stupnosti obyvateľmi najvyužívanejšie. 

Úsek  „mini obchvatu“ v dĺžke cca 100
metrov predstavuje prístup do jednej
garáže a k dvom rodinným domom.

Kým sa však nevyriešia opatrenia z
hľadiska zachytávania zrážkových vôd,
bude zbytočné aj natiahnutie nového
asfaltového koberca, ako sa to urobilo
na 5220m2 miestnych komunikácií, po
ktorých denne prejde niekoľko stoviek
šoférov.  

Napriek tomu sa v rámci opráv mes−
to bude snažiť o takú úpravu predmet−
nej časti miestnej komunikácie, aby aj
títo obyvatelia − majitelia troch rodin−
ných domov, mali zjazdnú cestu na
krátkom úseku „mini obchvatu“.  

V čísle 26 sme na štvrtej strane uverejnili článok, v ktorom opisujeme problémy obyvateľov
bývajúcich v rodinných domoch na Tučekovej ulici vo V.Krtíši. O probléme vedia aj
pracovníci Mesta  Veľký Krtíš, ktorí sa nám k nemu vyjadrili v nasledovnom príspevku: 

„Aj my by sme chceli mať
peknú a zjazdnú cestu“

Odpoveď pracovníkov
MsÚ V.Krtíš: „Deti prázdni−
nujúce u svojich starých ro−
dičov vo Veľkom Krtíši, sa
môžu na DI Permoník hrať,
ak ich starí rodičia, či iní ro−
dinní príslušníci majú Kartu
Mesta.
Vstup na DI Permoník je
teda umožnený na základe
Karty Mesta. Pre tých, kto−
rý ňou nedisponujú, majú k
dispozícii Detské ihriská v
meste, ktoré sú vybudova−
né pri jednotlivých blokoch.

ZÁMER MESTA
Vybudovanie DI  Permo−

ník bolo nemalou investíci−
ou. Mesto sa však pre túto
investíciu rozhodlo preto,
lebo chcelo aj rodičom s
deťmi poskytnúť miesto,
kde sa môžu NERUŠENE
hrať.
Keďže príjmy mesta tvoria
aj dane a poplatky od ob−
čanov, tí ktorí si tieto svoje
základné a zákonné povin−
nosti plnia a poctivo platia,

sú spolutvorcami a teda aj
vďaka ním mohla byť aj tá−
to investícia zrealizovaná.
Sú to ZODPOVEDNÍ obča−
nia svojho mesta. Nezaslú−
žia si preto mať o čosi na
viac? 
Mesto sa IM chce poďako−
vať za ich prístup. 
Žijú v meste ináč ako NE−
PLATIČI?  NIE!
Až teda na jeden rozdiel:
PLATIČI majú vo svojom
rodinnom rozpočte v kolón−
ke: smeti a daň z nehnuteľ−
ností, napísané ZAPLATE−
NÉ.
A tak sa aj nás mnohí pý−
tajú: "Prečo ja platiť musím
a môj sused nie? Tak isto
žije v meste, obýva svoj
byt a takisto hádže smeti
do toho istého kontajnera.
Len ja za to platím a on
NIE!!! Som ja o niečo hor−
ší?" SPRAVODLIVÉ ???
Takže ešte raz k zámeru
mesta: − oceniť tých, ktorí
zodpovedne pristupujú k
svojmu mestu.

A ešte pre verného čitate−
ľa:− pre tých, ktorí sa po−
dieľali na vzniku DI Permo−
ník a venovali mu nemálo
času, úsilia a aj kus seba,
je Vaša rýmovačka DEHO−
NESTUJÚCA.
Pred cca 10 rokmi sa vy−
budovali podobné ihriská
na Ul. B. Němcovej a na
Ul. Novohradskej. Krásne,
nové a pripravené pre
všetky, všetky deti na hra−
nie.
Ak by sa mamička s Móric−
kom, chceli ísť tam hrať,
prekvapení by boli ONA aj
ON.
Na otázku: mamička, prečo
tu už nič nie je? 
Prečo sa to zničilo a nedá
sa tu hrať?
Odpoveď jednoducho znie:
Detské ihrisko bolo tu voľ−
ne dostupné pre každého z
vás.
A na záver jedna otázka sa
tisne: Prečo rodinka s
Mórickom nedisponuje
"kartičkou"?

Váš postreh − otázka ako vtipná rýmovačka 

"Šťastné to agáče na detskom ihrisku,
väčšina z nich mohla skončiť v ohnisku.

No týchto pár kúskov malo to šťastie, 
že z nich detské ihrisko vyrastie.

Vybrali sa z chrapačiny, zrazu boli hrdé,
nepochybne majú na to, veď sú drevá tvrdé.

Prešli rukou majstra, ku kusisku diela,
špeciálny náter − a už sú prvá trieda...

Ale o čo vlastne ide, aby sme pochopili všetci,
presuniem sa teda, ja k podstate veci.

To, že nie je drevo ako drevo, tak to mi je jasné,
ale, že nie je občan, ako občan, je volanie hlasné...

Čiže: halóo, kompetentní nášho mesta,
neťahajme aj medzi deti, že sme každý z iného cesta.

Predstavte si príklad: na prechádzke malý Móricko s mamičkou,
idú okolo ihriska a nedisponujú "kartičkou".

Móricko prosí: "maminka, maminka, poďme aj my medzi decká.  
Vstupovať tam len s kartičkou, tak toto je pecka.

Uplakaný Móricko smutne cez plot kuká,
on nemá na to právo, nepustia ho dnuka.

Preto sa pýtam ľudí, ktorí  sa v deťoch vyznajú,
či v tomto smere pochybenie priznajú??

Či dvojročné dieťa chápe, prečo jedno môže a druhé nie,
prečo nie je aspoň za neprehľadným plotom, to detské  mámenie..."

Asi sme všetci pochopili, čo nám autor chcel povedať a čo ho trápi. Pre istotu to
zhrnieme do dvoch otázok, ktoré sme položili pracovníkom Mestského úradu vo
Veľkom Krtíši: Za akých podmienok majú možnosť hrať sa na veľkokrtíšskom det−
skom   ihrisku deti z iných miest a obcí, ktoré nemajú trvalý pobyt v našom meste,
ale sú tu na prázdninách u svojej rodiny, resp. čo v prípade, ak sú u rodiny, ktorá
nedisponuje kartičkou. Je im umožnený vstup na ihrisko za nejaký poplatok?

Do našej redakcie prišlo za našej existencie Pokroku už
naozaj veľmi veľa vašich postrehov. Veselých i smutných,
s chybami i bez nich, krátkych alebo dlhých. No ani jeden
sa nevyrovná rýmovačke, ktorú zložil náš verný čitateľ.
Hoci je jeho forma vtipná − obsah je už o niečo vážnejší
a týka sa témy, ktorá zarezonovala aj v celoštátnej
TV Markíza a tou je obmedzený vstup na detské ihrisko
Permoník vo Veľkom Krtíši.

V júni mesto realizovalo asfaltovanie určitých častí miestnych komunikácií, ktoré boli
z hľadiska zjazdnosti a bezpečnosti cestnej premávky v zlom stave. Prostredníctvom článku
v týždenníku  POKROK sa na nás obrátili obyvatelia časti Ulice Š. Tučeka, ktorí poukazujú na
zlý technický stav „mini obchvatu“ a zároveň na hlavný problém tejto časti: stekajúca voda
z priľahlých polí, v čase intenzívnych dažďov. 

Mesto pomohlo obyvateľom minimálne jedenástich
domov aj tým, že najväčšie diery v asfalte vyspravilo.
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Cez projekt Leonardo da Vinci
Národnej agentúry Programu celo−
životného vzdelávania  SAAIC ,
ktorý získala Stredná odborná ško−
la Želovce na obdobie rokov 2008
− 2009, sa podarilo študentom štu−
dijného odboru záhradníctvo − sa−
dovnícka a krajinárska tvorba vy−
cestovať v rámci vyučovania od−
borných predmetov a praxe do
Českej republiky. Táto odborná
stáž v trvaní dvoch týždňov sa u−
skutočnila na južnej Morave v sta−
robylom sídle templárskeho rádu
Čejkovice. Len tak bolo možné
spojiť odbornú stáž vinohradníckej,
ovocinárskej a sadovníckej praxe s
poznávaním histórie a kultúry Juž−
nej Moravy. 
Študenti prešli v rámci poľnohos−
podárskeho podniku Zemědělská,
a.s., Čejkovice výrobnými úsekmi
ovocinárstva, vinohradníctva, zele−
ninárstva a sadovníctva, kde si na
vlastnej koži mohli vyskúšať, ako
vyzerajú výrobné podmienky a po−
rov−

nať svoje schopnosti a vedomosti
získané štúdiom na SOŠ Želovce v
konkurencii stálych pracovníkov v
podniku. Mohli sledovať a osobne
si vyskúšať moderné technické za−
riadenia v záhradníckej praxi. O−
krem paletového zberu jabĺk , či o−
berania hrozna do kontajnerov,
študentov najviac zaujal najmoder−
nejší spôsob zberu hrozna pomo−
cou špeciálneho  kombajnu na
hrozno. Veľmi príťažlivá bola aj
prehliadka priestorov a technológií
na výrobu vína a viničových sade−
níc. Dvojdňový pobyt  pri skladova−
ní a pozberovej úprave cibule na−
vždy upevnil našim žiakom znalos−
ti z predmetu zeleninárstvo.  Ča−
rovné vinohrady ako v zakliatom
zámku omotané belostnou pavuči−
nou, k tomu denne streľba z plyno−
vých diel − to bola najlepšia ukážka
mechanickej ochrany rastlín proti
lietajúcej pliage vinohradov − škor−
com, ktoré nedajú dnešným vino−
hradníkom pokojne spávať. Obo−

známenie sa s   mechanizačným
strediskom splnilo svoju úlohu, pre−
tože  dnes možno vidieť ojedinele
všetky poľnohospodárske stroje −
klasické aj najmodernejšie na jed−
nom mieste.

Už prvé kroky na Morave im po−
skytli bohaté dojmy z krojovaných
hodov vo Velkých Bíloviciach a z
návštevy zámockého skleníka v
Lednici na Morave.   Po nich na−
sledoval víkendový pobyt v zámoc−
kom parku, ktorý uspokojí aj najná−
ročnejších návštevníkov a odborní−
kov v oblasti záhradníckych a sa−
dovníckych úprav ako i záujemcov
o rôzne druhy okrasných drevín a
kvetín. Areál parku a zámku bol  pl−
ný atraktívnych výstav a podujatí.
Môžeme spomenúť napríklad mor−
ské akvárium, divokú Indonéziu,
výcvik dravých vtákov, výstavu te−
rárijných zvierat či preteky chrtov o
Moravský pohár. Zaujímavá bola aj
návšteva výučbových priestorov
Mendeleovej zemědělskej a lesníc−
kej univerzity Brno − záhradníckej

fakulty v Lednici na Morave.
Voľný čas využili študenti aj na

návštevu historických objektov v
Čejkoviciach: Templársky zámok,
800 rokov staré Templárske skle−
py, či rodný dom prvého českoslo−
venského prezidenta T.G.Masary−
ka a celkove tak umocnili zážitky z
tejto dôležitej a významnej záhrad−
níckej a turistickej oblasti a Valtic−
ko−Lednického areálu.

Dva týždne zážitkov, dojmov a
nových skúseností prispeli k osob−
nému rozvoju študentov a získaniu
medzinárodne uznávaného dokla−
du Europass − mobility, ktorý je do−
kladom  o absolvovaní zahraničnej
stáže a zlepšuje tak ich možnosti
pracovného uplatnenia doma aj v
celej Európe.

Projekt pokračuje v septembri
2009 novou etapou, kde čakajú na
ďalších študentov nové zážitky a
dobrodružstvá v sídle Templárov
na Južnej Morave.

Ing. ANDREA ĎURICOVÁ

Želovskí študenti v sídle Templárskeho rádu 
Stredná odborná škola v Želovciach poskytuje vzdelávanie v učebných a študijných odboroch pre záujemcov z oblasti agropodnikania,
cestovného ruchu ako i záhradníctva. V ponuke školy je možné nájsť, okrem iných,  dvojročný učebný odbor poľnohospodárska výroba,
pre úspešnejších žiakov ZŠ trojročný učebný odbor záhradník a štvorročný študijný odbor  záhradníctvo ukončený maturitnou skúškou.
V súčasnosti sa zameriava svojimi študijnými programami na sadovnícku a krajinársku tvorbu, ochranu, tvorbu a skrášľovanie životného
prostredia. Krása okolitého prostredia v prepojení s ekológiou sa stáva prioritou  životnej filozofie novodobej  spoločnosti. Kopíruje to
prepojenie človeka s prírodou a v podstate túžbu človeka vracať sa do oázy pokoja vo svojom súkromí záhrad či mestských parkov
plných farieb kvetín a upokojujúcej zelene a hľadať tak východiská pre zdravší život, ochranu životného prostredia, ako i možnú
existenciu človeka v tomto pretechnizovanom svete. Na Slovensku je s podobným zameraním len málo škôl, a preto  sa vedenie školy
snaží zatraktívniť ponuku odborného  vzdelávania aj rôznymi sprievodnými aktivitami vo forme exkurzií a zahraničných stáží.

Vďaka projektu Leonardo da Vinci   

Do ochrannej pavučiny na viniči sa
„zamotala“ Terezka Jarotová

Odchod zo Želoviec

Peter Káššay
a Ivan Babinský
pri templárskom
znaku

Kúzlo oddychu pri koňoch s Monikou Ďuricovou
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l Pán riaditeľ, ktoré najdôležitej−
šie úlohy plní váš útvar? 

„Ako to už vyplýva z názvu
nášho útvaru,  je  to kontrola
dodržiavania právnych predpi−
sov, ktoré sú záväzné  pre cu−
dzincov zdržiavajúcich sa na ú−
zemí Slovenskej republiky v
zmysle zákona NR SR    č.
48/2002 Z. z. o pobyte cudzin−
cov, v rámci ktorej plníme naj−
mä nasledovné úlohy: odhaľu−
jeme, objasňujeme, oznamuje−
me a prejednávame  priestupky
a trestné činy cudzincov, a iné
správne delikty fyzických a
právnických osôb. V boji proti
trestnej činnosti získavame po−
znatky o trestnej činnosti a pá−
chateľoch trestnej činnosti, vy−
konávame  taktiež pátranie po
hľadaných a nezvestných oso−
bách, veciach a taktiež realizu−
jeme opatrenia na predchádza−
nie trestnej činnosti. 
Ako prvostupňový orgán cu−

dzincom na území SR povoľuje−
me, registrujeme, obnovujeme
a rušíme  pobyt, resp. kontrolu−
jeme  dodržiavanie povinností
cudzincov na území SR. V sú−
vislosti s týmto preverujeme
plnenie stanovených podmie−
nok pobytu cudzincov podľa o−
sobitného predpisu, odhaľuje−
me  a dokumentujeme
prípady neopráv−
neného vstupu a
pobytu cudzincov
na území SR.  V
prípade pozvania
cudzincov občan−
mi SR na územie
nášho štátu ove−
rujeme ich  pozva−
nia. Vykonávame
prvotné úkony sú−
visiace so žiada−
teľmi o priznanie
postavenia azylan−
ta na území SR.
Spolupracujeme
so Zastupiteľskými
úradmi SR v zahrani−
čí, s policajnými služba−
mi iných štátov, najmä s
krajinami Európskej únie,
resp. s členskými krajinami

Schengenského priestoru. Roz−
hodujeme o udelení tolerované−
ho pobytu, preverujeme  a kon−
trolujeme  opodstatnenosť tole−
rovaného pobytu.  Na našom ú−
tvare vydávame doklady o po−
volení na pobyt, cudzinecký
pas a cestovný doklad cudzin−
ca.“ 
l Po vydaní týchto povolení sa
môžu cudzinci na území nášho
štátu voľne pohybovať, avšak zo
zákona máte právo  kontroly, kde
všade ju vykonávate? 

„Naše kontroly sú vykonávané
permanentne predovšetkým v
teréne ( na cestách kontrolami
motorových vozidiel, v ubyto−
vacích zariadeniach − v hote−
loch, v penziónoch, na autobu−
sových staniciach, v reštauráci−
ách, vo firmách, atď.), so zame−
raním na odhaľovanie nelegál−
nej migrácie, nelegálnej práce
a na oprávnenosť pobytov cu−
dzincov − evidovaných, ale aj
"tranzitujúcich", ktorí
sa zdržiavajú na
našom úze−
mí.  

l Môžete  povedať, ktoré konkrét−
ne zariadenia v pôsobnosti vášho
útvaru boli v ostatnom čase kon−
trolované a s akým výsledkom ? 

„Nerád by som  konkrétne špe−
cifikoval  zariadenia, v ktorých
boli naposledy vykonávané
kontroly cudzincov, aby nebol
zmarený samotný účel budú−
cich kontrol.“ 

l Poznajú poskytovatelia ubyto−
vacích zariadení svoje povinnosti
voči cudzincom a vášmu útvaru,
sú napríklad povinní nahlásiť ich
pobyt vo svojom zariadení?  

„Ubytovatelia vo väčšine prí−
padov poznajú svoje povinnos−
ti voči nášmu útvaru, aj keď sa
sporadicky vyskytujú správne
delikty pre neplnenie  týchto
povinností, kde môže byť uby−
tovateľ sankcionovaný až do
výšky 3.300,− eur �. Ubytovateľ
je taktiež zo zákona povinný

doručiť na
predpísanom
tlačive (poš−
tou, osobne)
našmu útvaru
ubytovanie cu−
dzinca do 5
dní od jeho
u b y t o v a −
nia.“

l Nie
v š e t c i

c u −

dzinci
sa však na

území nášho
štátu správajú v sú−

lade s našimi zákonmi,
aké sú v tomto prípade vaše

právomoci a konkrétne riešenia?  

„V týchto prípadoch náš útvar
rozhoduje  o  zaistení cudzinca,
o jeho  administratívnom vy−
hostení a zákaze vstupu  na ú−
zemie SR ako  prvostupňový
orgán, ak sa zistí, že cudzinec
spĺňa podmienky pre adminis−
tratívne vyhostenie z územia
SR, to znamená, že cudzinec
vstúpil na naše územie nedovo−
lene, alebo sa na našom území
zdržiava neoprávnene bez ces−
tovného dokladu, resp. bez
platného víza, alebo ak  pomi−
nul účel jeho pobytu v SR. 
Dôležitými medzinárodnými
právnymi normami pre túto
problematiku je Kódex Schen−
genských hraníc a Schengen−
ský dohovor, prostredníctvom
ktorých spoločne postupujú
všetky členské štáty Schengen−
ského priestoru. Ťažiskovým
zákonom pre útvary služby cu−
dzineckej polície v Slovenskej
republike je zákon č. 48/2002 Z.
z. o pobyte cudzincov a o zme−
ne a doplnení niektorých záko−
nov( ďalej len "osobitný pred−
pis"), ktorý konkrétne upravuje
podmienky vstupu a pobytu cu−
dzincov na území Slovenskej
republiky.“  

l Pre plnenie vašich úloh je iste
dôležitá súčinnosť s ďalšími úrad−
mi a inštitúciami, ktoré sú to?  

„Vo vzťahu k cudzincom úz−
ko spolupracujeme s ostatnými
zložkami Policajného zboru,    

(Pokračovanie na str.9)

S riaditeľom Oddelenia cudzineckej polície Policajného zboru Veľký Krtíš mjr. PhDr. Dušanom
Vladovičom, ktorý je v tejto funkcii od 1.10.2004,  hovoríme o zameraní, pôsobnosti  a kompetenciách
tohto policajného útvaru. 

MAJÚ PREHĽAD O CUDZINCOCH NA NAŠOM ÚZEMÍ 
Oddelenie cudzineckej polície Policajného zboru Veľký Krtíš je základným útvarom Riaditeľstva
cudzineckej polície Banská Bystrica, ktoré je v rámci štruktúry Ministerstva vnútra podriadené
Úradu hraničnej a cudzineckej polície, ktorý priamo riadi organizačné zložky pri plnení úloh
v  oblasti ochrany štátnej hranice, boja proti nelegálnej migrácii a prevádzačstvu, hraničnej
kontroly, povoľovania pobytu cudzincom, kontroly pobytu cudzincov, vyhosťovania cudzincov,
vízovej praxe a vo vymedzenom rozsahu na úseku azylového konania a realizácii dublinského
nariadenia. Oddelenie cudzineckej polície PZ Veľký Krtíš má svoju teritoriálnu pôsobnosť na
území okresov Veľký Krtíš a Krupina.

Mjr. PhDr. DUŠAN VLADOVIČ

Ilustračné foto cudzinca,
ktorý požiadal o azyl
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(Dokončenie zo str.8)
okresnými prokuratúrami,
okresnými súdmi, taktiež spolu−
pracujeme s úradmi práce soci−
álnych vecí a rodiny, so sociál−
nymi poisťovňami, s obecnými
úradmi, živnostenskými úradmi,
daňovými úradmi a colnými ú−
radmi.“ 

l Našim vstupom do Schengen−
ského priestoru platia pre cudzin−
cov rôzne pravidlá podľa toho, či
pochádzajú z  Európskej  únie a−
lebo zo Schengenského priestoru,
alebo nie... 

„Áno je to pravda. Zákon o po−
byte cudzincov pozná viacero
druhov pobytov. Napríklad, ak
sa chce občan z EÚ alebo zo
Schengenského priestoru zdr−
žiavať na území SR dlhšie ako
90 dní, môže požiadať naše od−
delenie o registráciu prvého po−
volenia (tzv. trvalý pobyt), kedy
pobyt za splnenia určitých pod−
mienok dostane na 5 rokov. Ak
požiada po piatich rokoch o ob−
novenie, druhé povolenie do−
stane už na 10 rokov. Ak sa ale
zaregistrovať nechce, je povin−
ný hlásiť sa osobne do 10 pra−
covných dní na našom oddele−
ní, kde oznámi predpokladaný
počet dní strávených v SR, ako
aj miesto, kde bude ubytovaný.
Na tieto konania o pobyte sa
nevzťahuje všeobecný predpis
o správnom konaní. 
Pre cudzincov z tretích krajín,

ktoré nie sú členmi EÚ ani
Schengenského priestoru, pla−
tia  iné kritériá, kedy povoľova−
nie pobytov podlieha konaniu v
zmysle správneho poriadku a
cudzinec  môže požiadať o pre−
chodný pobyt na účel : zamest−

nania, zlúčenia rodiny, podnika−
nia, štúdia, osobitnej činnosti
(charita, Európske projekty, lek−
tori), ktorý im môže byť povole−
ný najviac na 2 roky. Cudzinci z
krajín mimo EÚ sú povinní hlá−
siť sa osobne do 3 pracovných
dní na našom oddelení, kde o−
známia predpokladaný počet
dní strávených v SR, ako aj
miesto, kde budú ubytovaní.

Ďalšou možnosťou na krátko−
dobý pobyt v SR je možnosť,
kedy občan SR môže prostred−
níctvom nášho oddelenia po−
zvať ( zo štátov mimo EÚ, kto−
rých občania potrebujú na
vstup do SR platné vízum) na
naše územie právnickú alebo
fyzickú osobu  oprávnenú na
podnikanie, príbuznú osobu a−
lebo inú než príbuznú osobu.
Na toto konanie sa taktiež ne−
vzťahuje všeobecný predpis o
správnom konaní.“

l Čitateľov by možno zaujímalo,
koľko cudzincov, resp. z ktorých

štátov sa v súčasnosti prechodne
alebo trvalo nachádza v našom o−
krese a za akým účelom sú u
nás? 

„V našom okrese máme evido−
vaných približne 300 cudzincov.
Ich štátna príslušnosť je rôzno−
rodá. Máme evidovaných cu−
dzincov z Európskej únie, z ne−
členských štátov únie,  taktiež
tu majú povolený pobyt cudzin−
ci z Ázie, Afriky a Ameriky. Dô−
vody ich pobytu na našom úze−
mí sú rôzne, od podnikania, kú−
py nehnuteľností, zamestnania,
až po manželstvá s občanmi
SR.“

l Blíži sa čas dovoleniek, a aj
migrácie obyvateľov, zväčša ide o
klasické dovolenky, predsa ale ak
by sa naši čitatelia napríklad stre−
tli so zjavným porušovaním záko−
na v prípade cudzinca na našom
území, čo by mali urobiť? Majú ta−
kéto prípady hlásiť klasicky mest−
skej alebo štátnej polícii, alebo

môžu prípadne kontaktovať pria−
mo aj váš útvar, ak áno, na akom
telefónnom čísle, resp. aký je po−
stup? 

„V prípade zistenia porušova−
nia cudzineckého režimu cu−
dzincom, resp. indícií, že cudzi−
nec sa zdržiava na našom úze−
mí nelegálne, nelegálne pracu−
je, alebo pácha nejakú trestnú
činnosť, občania majú možnosť
kedykoľvek kontaktovať tunaj−
šie oddelenie na adrese : ul.
Banícka č. 6, Veľký Krtíš v pra−
covnej aj v mimopracovnej do−
be osobne alebo na telefónnom
čísle 0961 693 205.“

Pretože rozsah činnosti Oddelenia
cudzineckej polície  Policajného
zboru vo Veľkom Krtíši  je pomer−
ne široký a veľmi zaujímavý,  o
niektorých konkrétnych prípadoch
sa budete môcť dočítať v niekto−
rom z ďalších čísel Pokroku. 

Za rozhovor poďakovala: 
R.HORNÁČEKOVÁ 

V týchto dňoch colné úrady roz−
posielajú všetkým subjektom zá−
kladné informácie a pokyny k re−
gistrácii a identifikácii hospodár−
skych subjektov k používaniu za−
ručeného elektronického podpisu.
Podrobnejšie informácie o podá−
vaní uvedených colných vyhlásení

v elektronickej forme, ako aj o
spôsobe zabezpečenia  zaručené−
ho elektronického podpisu sú k
dispozícii na internetovej stránke
colnej správy /www. colnaspra−
va.sk/.

Registrácia pre používanie za−
ručeného elektronického podpisu

je časovo náročná, preto doporu−
čujeme podávať žiadosti o regis−
tráciu v čo najkratšom čase, aby
od 1. 7. 2009 nedochádzalo k
problémom pri colných konaniach
pre colný režim vývoz.

npor. Mgr. MILAN KANKA 
hovorca Colného úradu

Zahraničná oso−
ba, ktorá sa
chystá predávať
tovar na trho−
vom mieste v
SR,  je podľa  zá−
kona o DPH po−
vinná pred zača−
tím činnosti sa
registrovať ako
platiteľ dane z
pridanej hodnoty
na    Daňovom
úrade Bratislava
I  (Radlinského
ulica č. 37, 817
89 Bratislava,
tel.  02/57378111.
Musí  zaplatiť

preddavok na  DPH vo  výške
50% z  DPH, pripadajúcej na
množstvo tovaru určeného na pre−
daj za príslušné zdaňovacie obdo−
bie, minimálne 165,97eur�.  Do  25
dní   od   skončenia   zdaňovacie−
ho   obdobia  musí podať   daňové
priznanie a  vysporiadať daň. 
Trhovým miestom môže byť trho−
visko, tržnica, príležitostný trh a
ambulantný predaj.
Takto registrovaní platitelia sú po−
vinní podľa zákona o DPH podávať
daňové priznanie aj v prípade, ak
im v zdaňovacom období nevznik−
la daňová povinnosť alebo právo
na odpočítanie dane. Plnenie tých−
to zákonných povinností budú na
území SR kontrolovať jednotlivé
Daňové úrady.
Ďalšie informácie k problemati−
ke a tlačivá k daňovým prizna−
niam na DPH   poskytuje webo−
vá stránka Daňového riaditeľ−
stva SR  www.drsr.sk  .

MIROSLAV DOBÁK, 
hovorca Daňového riaditeľstva SR

Vývozné colné vyhlásenia už len elektronicky
Od 1. júla 2009 nadobudlo na území EÚ účinnosť ustanovenie, podľa ktorého budú všetky fyzické i

právnické osoby povinné podávať vývozné colné vyhlásenia len v elektronickej forme. Po tomto ter−
míne sa prestanú používať doterajšie tlačivá v papierovej forme a tiež rozhodnutia v colnom konaní a
potvrdenie výstupu tovaru z colného územia Spoločenstva bude výhradne v elektronickej forme. Pri
tejto elektronickej komunikácii v rámci colného konania pri vývoze tovaru v súlade s ustanovením §
32 ods. 3 zákona č. 199/2004 Z. z. Colný zákon v aktuálnom znení bude každý subjekt  povinný pou−
žívať svoj  zaručený elektronický podpis. 

Daňové riaditeľstvo SR  upozorňuje na povinnosti zahraničnej osoby v oblasti dane
z pridanej hodnoty (DPH) pri predaji tovaru na trhovom  mieste

POVINNOSTI TRHOVNÍKOV Z CUDZINY
Trhovníci z Rumunska,
ktorí predávajú na veľko−
krtíšskej tržnici, sa
presvedčili, že sa oplatí
mať všetky náležitosti
v poriadku.
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Napriek počiatočnej nepriazni po−
časia sa obecné oslavy 5.júla v
Leseniciach vydarili na výbornú.
Starosta obce Bc.Ladislav Majdán
aj tento rok spolu s ďalšími spolu−
organizátormi pripravili bohatý kul−
túrno−športový deň, kde si na svo−
je mohol prísť  každý obyvateľ ob−
ce bez rozdielu veku.  Pre naj−
menších, tak ako po uplynulé  ro−
ky,  boli zabezpečené kolotoče,
trampolína a samozrejme nemohla
chýbať sladká odmena. Na ihrisku
Dobrovoľní hasiči zo Želoviec

predviedli ako dokážu skrotiť oheň.
Na javisku zase svoje spevácke
kvality predviedol Jakub Petraník,
finalista Superstar, ktorý  celkom
úspešne prešiel "porotcovským
ohňom" a teraz teší uši posluchá−
čov svojim spevom.  Prevažne
mužské pohľady potešili tanečníč−
ky kankánu z Neniniec a vystúpila
tiež hudobná skupina Harmony.
Domáci diváci sa tak, ako v každej
obci, aj tu najviac tešili na vystú−
penie svojich ratolestí. "Kultúra
nasýti dušu,  nie však
žalúdok," povedali
si organizátori a
preto v kotlan−
kách už bub−
lal voňavý

guľáš. Šikovné domáce Leseni−
čanky prispeli sladkými zákuska−
mi, štrúdľami a pagáčmi. 
Aby telo strovilo tieto dobroty, dob−
re padli pohybové aktivity,  či už
pre mužov vo forme minifutbalu,
ktorý sa skončil až vo večerných
hodinách pri reflektoroch alebo pre
všetkých určená diskotéka v réžii
DJ Dominika. 
Starosta  Leseníc Bc.Ladislav Maj−
dán aj prostredníctvom Pokroku
chce poďakovať aktívnym spoluob−
čanom za výdatnú pomoc a  sa−
mozrejme prítomným divákom,
vďaka ktorým spoločné úsilie všet−
kých spoluorganizátorov kultúrno−
športového dňa bolo korunované
úspechom v podobe spokojných
Leseničanov. 

−red−

S prípadmi nájdenej munície sa a−
koby v minulom týždni roztrhlo vre−
ce. Policajný pyrotechnik v Ban−
skobystrickom kraji tento týždeň
mal plné ruky práce a zasahoval
až desaťkrát. 

Prvýkrát bol privolaný 6.7. do
lesného porastu pri Buzitke, kde
bol počas ťažby dreva nájdený mí−
nometný granát. Rovnako v lese,
ale v našom okrese − v katastri
Modrého Kameňa, sa našli delo−
strelecké míny a delostrelecký gra−
nát. 

Ešte nebezpečnejší nález bol
zaznamenaný na Jesenského u−
lici v Žiari nad Hronom, kde v zá−
hrade rodinného domu pri zem−
ných prácach našli delostreleckú
mínu. V lesnom poraste nad obcou
Riečka v okrese Banská Bystrica

počas prechádzky našli občania
delostrelecké granáty. 

O deň na to, 7.7., v lesnom po−
raste chatovej oblasti nad cha−
tou Ovčiar v katastri Kováčovej sa
našli delostrelecké granáty. V les−
nom poraste Kováčová − Obora
našli na zemi voľne pohodenú de−
lostreleckú mínu. Počas výkopo−
vých prác bola nájdená v priesto−
roch objektu vojenského útvaru na
Sliači vykopaná letecká munícia,
jedná sa o cvičnú sovietsku letec−
kú muníciu plnenú pieskovou nápl−
ňou, ktorú používali sovietske voj−
ská pri výcviku vrtuľníkových jed−
notiek. Na konci  Hronskej ulice v
obci Šálková pri Banskej Bystrici
našli delostrelecký granát. 

V stredu (8.7.) bola opäť počas
výkopových prác v priestoroch ob−

jektu vojenského útvaru na Sliači
vykopaná delostrelecká mína. Ma−
jiteľ rodinného domu v obci Stra−
ciny v okrese Veľký Krtíš našiel
počas upratovania povaly domu
výbušku o hmotnosti 10 dekagra−
mov. 

Dohromady bolo nájdených 6
delostreleckých granátov, 4 delo−
strelecké míny, 1 mínometný gra−
nát, 1 letecká mína, ďalšia letecká
munícia a výbuška. Nájdená muní−
cia pochádza z obdobia 2. sveto−
vej vojny, ale väčšina nájdenej
munície je stále funkčná a nebez−
pečenstvo je o to väčšie, pretože
býva skorodovaná a i najmenšia
manipulácia môže aktivovať spúš−
ťací mechanizmus. Každý občan,
ktorý takúto muníciu nájde, by mal
okamžite volať políciu a v žiadnom
prípade s výbušninami nemanipu−
lovať, pretože je to životu nebez−
pečné. Policajný pyrotechnik sa už
následne postará o odborné pre−
vzatie a likvidáciu takejto hrozby.  

Zdroj: KRPZ BB 

ZDRAVOTNÍCKY
INFOSERVIS

Lekárska pohotovostná
služba (Banícka 35, 

V. Krtíš, tel. 48 31 111)

Pre dospelých: Po. − Pi. 15.30 − 7.00 h., 
So. − Ne. 7.00 − 7.00 h.

Pre deti a dorast: Po. − Pi. 15.30 − 22.00 h.,
So. − Ne. 8.00 − 22.00 h.

Lekárenská pohotovosť 
v meste V. Krtíš

Po. − Pi. 16.00 − 20.00 h., So. − Ne., sviatok
9.00 − 12.00  a 16.00 − 20.00 h.

20.7. BELLADONNA (Ul. SNP)
21.7. AQUA VIVA (Ul. SNP)

22.7. NA POLIKLINIKE (v nemocnici)
23.7. U ČIERNEHO ORLA (Nemocničná ul.)

24.7. PANACEA (pri stomatológii)
25. a 26.7. BIELY LEV (Banícka ul.)

V Banskobystrickom kraji za tri dni našli štrnásť kusov
rôznej munície a z toho boli 

Dva nebezpečné nálezy 
aj v našom okrese

Štátny sviatok spojili s obecnými oslavami s bohatým kultúrnym programom, v ktorom

V LESENICIACH VYSTÚPIL AJ FINALISTA 
SUPERSTAR JAKUB PETRANÍK 

Bc. Ladislav Majdán starosta Leseníc
(v strede) pripravil pre občanov pekný
kultúrno−športový zážitok

Dobre sa pozeralo
na prácu hasičov,
najmä, keď oheň
krotila aj takáto
sympatická hasička
Anita

Leseničania mali 
o zábavu postarané

Útly superstarista Jakub Petraník,
zato s hviezdnym hlasom,
rozprúdil na lesenickom ihrisku
skvelú zábavu


